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 Cel mai bun sfat pe care vi-l dăm noi acum 

este acesta: Nu lipsiți sărbătoarea, duminica, 

de la Sf. Liturghie! Este cea mai mare slujbă 

și jertfă care se face pe pământ. Fără Sfânta 

Liturghie nicio rugăciune nu are valoare, iar 

dacă începem cu Sf. Liturghie și terminăm cu 

iertarea către toți, cu adevărat suntem pe calea 

lui Hristos, pe calea pocăinței, pe calea 

mântuirii. Așa că îndemnăm încă o dată să 

începem anul nou cu o viață nouă: cu gânduri 

mai bune, cu răbdare mai multă. Viața este 

grea. Suntem și noi tot de la țară, nu suntem 

de pe altă parte. Știm toate necazurile dv., 

poate chiar mai mult decât credeți, pentru că 

suntem dintre oameni, din satele acestea, și ne 

e milă de oameni, dar trebuie să vă și 

îndemnăm, să vă mai și mângâiem, să vă mai 

și vorbim mai aspru puțin, ca așa să înțelegem 

că fără rugăciune, fără Sf. Liturghie, fără 

prezența noastră regulată la Biserică – pe cât 

se poate, afară de boală, de necaz, afară de 

naștere, atuncea fiecare știe ce are de făcut – 

deci, fără această lucrare duhovnicească care 

se face în Biserică, fără Sf. Liturghie și toate 

celelalte slujbe, și fără rugăciunea de acasă 

seara, dimineața, care cum poți, un Acatist 

măcar, un Paraclis, o catismă, dacă nu două-

trei la Psaltire, câteva metanii, măcar 10, 

măcar 20, alții fac și mai multe, câteva lacrimi 

din inimă, câteva cuvinte citite din Sf. 

Evanghelie în fiecare seară; decât să citim 

minciuni din ziare sau ca să ne mai tulbure, 

mai bine mai citim în Sf. Scriptură un capitol, 

două – câte putem – sau viața unui sfânt. Și 

veți vedea că începutul Anului Nou cu 

adevărat atunci va fi cel mai binecuvântat, 

când vom asculta cuvintele acestea, ale  

De  luptele  lui  Nechifor  Leprosul  și  de  bărbăția-i  cea  întru  

nevoință  și  îngerii s-au  uimit, căci  ca  un  alt  Iov, întru  răbdare  

și  mai  presus  de  fire  pătimiri  pre  Dumnezeu  L-a  slăvit, pentru  

care  și  acum  cu  slavă  și  darul  puterilor  s-a  încununat. 

Acestuia  cu  credință  să-i  strigăm: Bucură-te, povățitorul  

monahilor;  bucură-te  stâlpule  de  lumină  al  Bisericii; bucură-te, 

că  sfinte  moaștele  tale  bună-mireasma  nădejdii  au  dobândit. 

(Troparul  Sfântului  Nechifor  Leprosul ) 
 

 

Sfinților Părinți, și vom porni întâi Anul Nou 

cu rugăciunea, nu cu vinul și nu cu plăcerile – 

le știm, toate se cuvin la locul lor și cu 

măsură, dar întâi Sf. Liturghie. Și veți vedea 

cum Dumnezeu, dacă ne vom ruga cu toții, 

liniștește țara, împacă lumea, dă ploaie 

timpurie și târzie. Sfinții se roagă pentru noi, 

Maica Domnului nu ne părăsește și ne ajută 

întotdeauna, dacă ne rugăm cu evlavie 

Preasfintei Fecioare Maria, preoții se bucură 

și ei că poporul e blând și îi ascultă, și-așa 

trăim în dragoste unii cu alții. Este singura 

noastră cale prin care putem să mergem până 

la Hristos: calea iertarii, calea rugăciunii și a 

Sfintei Liturghii, calea împăcarii și a 

milosteniei. 

Anul Nou începe cu Sf. Ioan Botezatorul. 

Să îl luăm de model. Să luăm aminte că avem 

doi sfinți mari care ne ajută la mântuire cel 

mai mult. Întâi este Maica Domnului – care 

stă de-a dreapta Preasfintei Treimi și care a 

avut această vrednicie de a naște pe Hristos 

după trup – și al doilea este Sf. Ioan 

Botezătorul – care stă de-a stânga Preasfintei 

Treimi, în aceeași îmbrăcăminte pe care o 

purta când era pe pământ –, și se roagă 

amândoi înaintea Tronului Preasfintei Treimi 

ca să miluiască Dumnezeu lumea, să mângâie 

popoarele, să se stingă războaiele, să înceteze 

cutremurele, să se întoarcă lumea la Hristos, 

la pocăință. Aceasta este singura cale pe care 

putem, și trebuie să mergem și să o străbatem. 

Dacă nu, fiecare va lua așa dupa faptele 

care… e distras. 

(Sfântul Vasile al Kineşmei, Evanghelia 

pentru omul modern. Învățături din 

Evanghelia după Marcu – volumul 1) 


